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Roland Sjögren (KD) Kommunstyrelsens ordförande  
Maria Karlsson (S) Socialnämnden 
Andreas Blomqvist (KD), Myndighetsnämnden 
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Roland Bång, Verksamhetschef förskola och grundskola 
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Ellen Risberg, Samhällsplanering 
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1.     Dagens ärenden, val av justerare  
 

2     Presentation av verksamhetschef Roland Bång 
 

3     Information 
- Förskola/Grundskola  
- Äldreomsorg/ biståndshandläggning 
- Kommunledningskontoret 
- Information samisk samordnare 
- Övrig information 

4     Fördjupad översiktsplan 

5     Nästa möte 2 oktober 2023 
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Dagens ärenden  

 

Beslut  

Samiska rådet fastställer dagordningen  
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§ 33 

Presentation av ordförande i myndighetsnämnden Andreas              
Blomqvist och verksamhetschef förskola och grundskola Roland Bång  

Beslut  

Samiska rådet hälsar Roland Bång välkommen till som verksamhetschef 
för förskola och skola och  Andreas Blomqvist, ordförande av 
myndighetsnämnden välkommen till samiska rådet. 

 

Ärendebeskrivning  

Roland Bång och Andreas Blomqvist presenterar sig för rådet. 
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§ 34  

Information  

 

Beslut  

Samiska rådet har tagit del av informationen  

- Förskola/Grundskola 
Information från Verksamhetschef förskola och grundskola Samuel 
Lundström  

Kompetenshöjande insats för förskola och skola 

Den 22 maj anordnas en PLU dag för all personal inom förskolan. 
Information om renskötselåret, hur samiska förskolan Giella i Jokkmokk 
arbetar praktiskt med samiska aktiviteter under åtta årstiderna och 
Sametinget som visar materialet jågloe som är utarbetat för förskolan. 
Målsättning är att alla förskoleavdelningar anordnar minst en aktivitet 
under årstiderna.   

Den 19 juni anordnas en förmiddag med kompetenshöjande insatser för 
lärarna. Kunskap om samisk skolhistoria, kolonisering, dekolonisering 
och om vardagsrasism mot samer. Kompetensdag för lärare är 
återkommande vart annat.  

Skolan har samisk integrerad undervisning och redovisar till 
sameskolstyrelsen hur vi arbetar. Under det här läsåret har vi haft 
undervisning i samisk slöjd för 5-9: an. Språkundervisningen är 
prioriterad och nu kommer en av nordsamisk lärarna att sluta. 
Språktimmar omfördelas och slöjden påverkas. Nu behöver vi fylla 
behovet av en slöjdlärare med samiskt språk. Tills nu har vi klarat 
undervisningen med inhopp av samisk lärare som arbetat med textil i 
högstadiet. Nu är arbetet med schemaläggning för samiskundervisning 
inför nästa läsår igång, vilket är en utmaning att få kommunerna att 
samordnas.  

- Äldreomsorg 

Det har varit delinvigning av äldreboendet Skytten som har renoverats.  
Det tänkta rummet för samiska avdelning på Skytten, avdelning röd är 
nu målat och nu inväntas ett skåp som är beställt från Geerje. 
Samarbete med skogs- och samemuseet om det finns möjlighet att låna 
slöjd till boendet men det behövs utställningsskåp och försäkringar. På 
äldreboendet Ventilen har en samisk hörna inretts och i 
visningslägenheten hänger en matta med samiska mönster.  
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Äldreomsorgsplanen är under revidering och nu inarbetas synpunkter 
från remissvaren.  

Inom Nätverket veärbmie planeras en äldrekonferens för chefer, 
tjänstepersoner och personal inom äldreomsorgen i slutet av oktober 
tillsammans med samiskt språkcentrum och det planeras även en 
digitalt utbildning för biståndshandläggare. 

Tillsammans med veärbmie anordnas en seniorresa till Funäsdalen i 
augusti för pigga äldre. 

- Information från kommunledningskontoret 

Kommundirektören informerar om konsultationsordningen som träder i 
kraft 1 mars 2024 där kommuner och regioner ska konsultera samer. 
Gemensamt inom R10 tas frågan upp för att samordna hur fasta 
dialogvägar för konsultation kan utformas inom kommunerna. Det kan 
också finnas behov av utbildning av tjänstepersoner och politiker. 

- Information från verksamhetschef för samhällsbyggnad 

Inom Gatu- och parkavdelningen arbetar vi med utsmyckning av 
tätorten. Välkommen skyltarna vid infart till Lycksele har gjorts om och 
där kan det utformas en välkomsthälsning.  Nu planeras 
strandpromenaden där även samiskt inslag ska inarbetas. 
V8 beviljar gemensamt medfinansiering av Julla Majjá för en ansökan 
om fast verksamhetsstöd av regionen. Kulturskolan arbetar med att lyfta 
in samiska inslag i verksamheten.  Biblioteket har invigt nya samiska 
avdelningen för samisk litteratur där också lokalen har inretts med 
samiska inslag.  

- Information från minoritetssamordnaren 

En ny kartläggning av kommunens personal är på gång, den kommer att 
utföras till hösten. 

Vi har genomfört informationsinsatser om arbetet med samisk 
förvaltningskommun till kommunfullmäktiges ledamöter och till social-, 
utbildning och myndighetsnämnden.   

Den 24 maj planerar vi för berättarafton med middag lagad av Alfred 
Lilja, samisk kockelev och samiska kocken Kristoffer Åström. 

- Övrig information  

En fråga ställs om gymnasiet och hur information når ut till dem som vill 
läsa samiska som modersmål och moderna språk. Hur samiska lektioner 
bättre kan planeras genom att fler kan läsa samiska tillsammans. Frågan 
diskuterades och lyfts till Neil Dunchan som är utsedd till samiska rådet.  

 

Protokoll samiska rådet 230508
(Signerat, SHA-256 CCF71419A205539F9D9F59E2BF04E2046475A2EABA379E2587B4C9B4F81C81B0)

Sida 6 av 10



 

Samiska rådet 

Protokoll 
Sida 

7(9) 

Sammanträdesdatum 
2023-05-08 

 

 

  
 

 
 

Mikael Jakobsson informerar att sameföreningen tillsammans med 
hembygdsföreningen och Skogs-och samemuseet nu försöker att finna 
samverkan att få Gammplatsen att fungera. Sameföreningen har inte 
stor del i verksamheten men under sommarmånaden planerar de 
verksamhet i vistet. Föreningen har sökt pengar för att ha en person 
anställd för att ordna aktiviteter och att ställa i ordning sameföreningens 
lokal och vistet. De kommer även att ha ferieungdomar i sommar. 
 
Skogs- och samemuseet arbetar att ställa i ordning i Ramsele för att ta 
emot besökare. Museet har även sökt medel för en förstudie med syfte 
göra utställning och kunna visa delar av de tre stora samlingar som 
museet har i sin ägo. Förstudien innefattar även att ta del av kunskap 
och få inspiration av urfolksmuseum genom studieresor. Museet har 
besökt museum både i Sverige och Danmark och nu planeras en 
studieresa till Kanada.  
 
Nästa vecka på onsdag visas en föreläsning om samer som försvann- de 
skogssamer som tvingades sluta vara samer berättas av Jan-Åke 
Olofsson. Föreläsningen är ett samarrangemang med Skogsmuseet, 
medborgarskolan och Amnesty sápmi och visas i stubben kl 18. 
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§ 35  

Fördjupad Översiktsplan 

Beslut  

Samiska rådet tar del av informationen  

 

Ärendebeskrivning 

Ellen Risberg presenterar arbetet med fördjupade översiktsplaner för 
Lycksele, Kristineberg, Kattisavan, Rusksele och Örträsk. Planerna 
handlar om mark och vattenanvändning. Kontakt har även tagits med 
skogs och samemuseet för att se kulturella värden som är i behov av 
bevarande. Samråd har varit i byarna med öppna möte och 
byaföreningar. Förslagen ska vara färdiga i november och 
granskningsutställning under sommaren 2024 för beslut i dec 2024. 
Arbete utgår utifrån översiktsplan som finns på hemsidan och 
samebyarna är inbjudna till samråd. 
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§ 36 
 
Nästa möte 2 oktober på Ruselegården kl 17 
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1.     Dagens ärenden, val av justerare  
 


2     Presentation av verksamhetschef Roland Bång 
 


3     Information 
- Förskola/Grundskola  
- Äldreomsorg/ biståndshandläggning 
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Dagens ärenden  


 


Beslut  
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§ 33 


Presentation av ordförande i myndighetsnämnden Andreas              
Blomqvist och verksamhetschef förskola och grundskola Roland Bång  


Beslut  


Samiska rådet hälsar Roland Bång välkommen till som verksamhetschef 
för förskola och skola och  Andreas Blomqvist, ordförande av 
myndighetsnämnden välkommen till samiska rådet. 


 


Ärendebeskrivning  


Roland Bång och Andreas Blomqvist presenterar sig för rådet. 
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§ 34  


Information  


 


Beslut  


Samiska rådet har tagit del av informationen  


- Förskola/Grundskola 
Information från Verksamhetschef förskola och grundskola Samuel 
Lundström  


Kompetenshöjande insats för förskola och skola 


Den 22 maj anordnas en PLU dag för all personal inom förskolan. 
Information om renskötselåret, hur samiska förskolan Giella i Jokkmokk 
arbetar praktiskt med samiska aktiviteter under åtta årstiderna och 
Sametinget som visar materialet jågloe som är utarbetat för förskolan. 
Målsättning är att alla förskoleavdelningar anordnar minst en aktivitet 
under årstiderna.   


Den 19 juni anordnas en förmiddag med kompetenshöjande insatser för 
lärarna. Kunskap om samisk skolhistoria, kolonisering, dekolonisering 
och om vardagsrasism mot samer. Kompetensdag för lärare är 
återkommande vart annat.  


Skolan har samisk integrerad undervisning och redovisar till 
sameskolstyrelsen hur vi arbetar. Under det här läsåret har vi haft 
undervisning i samisk slöjd för 5-9: an. Språkundervisningen är 
prioriterad och nu kommer en av nordsamisk lärarna att sluta. 
Språktimmar omfördelas och slöjden påverkas. Nu behöver vi fylla 
behovet av en slöjdlärare med samiskt språk. Tills nu har vi klarat 
undervisningen med inhopp av samisk lärare som arbetat med textil i 
högstadiet. Nu är arbetet med schemaläggning för samiskundervisning 
inför nästa läsår igång, vilket är en utmaning att få kommunerna att 
samordnas.  


- Äldreomsorg 


Det har varit delinvigning av äldreboendet Skytten som har renoverats.  
Det tänkta rummet för samiska avdelning på Skytten, avdelning röd är 
nu målat och nu inväntas ett skåp som är beställt från Geerje. 
Samarbete med skogs- och samemuseet om det finns möjlighet att låna 
slöjd till boendet men det behövs utställningsskåp och försäkringar. På 
äldreboendet Ventilen har en samisk hörna inretts och i 
visningslägenheten hänger en matta med samiska mönster.  
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Äldreomsorgsplanen är under revidering och nu inarbetas synpunkter 
från remissvaren.  


Inom Nätverket veärbmie planeras en äldrekonferens för chefer, 
tjänstepersoner och personal inom äldreomsorgen i slutet av oktober 
tillsammans med samiskt språkcentrum och det planeras även en 
digitalt utbildning för biståndshandläggare. 


Tillsammans med veärbmie anordnas en seniorresa till Funäsdalen i 
augusti för pigga äldre. 


- Information från kommunledningskontoret 


Kommundirektören informerar om konsultationsordningen som träder i 
kraft 1 mars 2024 där kommuner och regioner ska konsultera samer. 
Gemensamt inom R10 tas frågan upp för att samordna hur fasta 
dialogvägar för konsultation kan utformas inom kommunerna. Det kan 
också finnas behov av utbildning av tjänstepersoner och politiker. 


- Information från verksamhetschef för samhällsbyggnad 


Inom Gatu- och parkavdelningen arbetar vi med utsmyckning av 
tätorten. Välkommen skyltarna vid infart till Lycksele har gjorts om och 
där kan det utformas en välkomsthälsning.  Nu planeras 
strandpromenaden där även samiskt inslag ska inarbetas. 
V8 beviljar gemensamt medfinansiering av Julla Majjá för en ansökan 
om fast verksamhetsstöd av regionen. Kulturskolan arbetar med att lyfta 
in samiska inslag i verksamheten.  Biblioteket har invigt nya samiska 
avdelningen för samisk litteratur där också lokalen har inretts med 
samiska inslag.  


- Information från minoritetssamordnaren 


En ny kartläggning av kommunens personal är på gång, den kommer att 
utföras till hösten. 


Vi har genomfört informationsinsatser om arbetet med samisk 
förvaltningskommun till kommunfullmäktiges ledamöter och till social-, 
utbildning och myndighetsnämnden.   


Den 24 maj planerar vi för berättarafton med middag lagad av Alfred 
Lilja, samisk kockelev och samiska kocken Kristoffer Åström. 


- Övrig information  


En fråga ställs om gymnasiet och hur information når ut till dem som vill 
läsa samiska som modersmål och moderna språk. Hur samiska lektioner 
bättre kan planeras genom att fler kan läsa samiska tillsammans. Frågan 
diskuterades och lyfts till Neil Dunchan som är utsedd till samiska rådet.  
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Mikael Jakobsson informerar att sameföreningen tillsammans med 
hembygdsföreningen och Skogs-och samemuseet nu försöker att finna 
samverkan att få Gammplatsen att fungera. Sameföreningen har inte 
stor del i verksamheten men under sommarmånaden planerar de 
verksamhet i vistet. Föreningen har sökt pengar för att ha en person 
anställd för att ordna aktiviteter och att ställa i ordning sameföreningens 
lokal och vistet. De kommer även att ha ferieungdomar i sommar. 
 
Skogs- och samemuseet arbetar att ställa i ordning i Ramsele för att ta 
emot besökare. Museet har även sökt medel för en förstudie med syfte 
göra utställning och kunna visa delar av de tre stora samlingar som 
museet har i sin ägo. Förstudien innefattar även att ta del av kunskap 
och få inspiration av urfolksmuseum genom studieresor. Museet har 
besökt museum både i Sverige och Danmark och nu planeras en 
studieresa till Kanada.  
 
Nästa vecka på onsdag visas en föreläsning om samer som försvann- de 
skogssamer som tvingades sluta vara samer berättas av Jan-Åke 
Olofsson. Föreläsningen är ett samarrangemang med Skogsmuseet, 
medborgarskolan och Amnesty sápmi och visas i stubben kl 18. 
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§ 35  


Fördjupad Översiktsplan 


Beslut  


Samiska rådet tar del av informationen  


 


Ärendebeskrivning 


Ellen Risberg presenterar arbetet med fördjupade översiktsplaner för 
Lycksele, Kristineberg, Kattisavan, Rusksele och Örträsk. Planerna 
handlar om mark och vattenanvändning. Kontakt har även tagits med 
skogs och samemuseet för att se kulturella värden som är i behov av 
bevarande. Samråd har varit i byarna med öppna möte och 
byaföreningar. Förslagen ska vara färdiga i november och 
granskningsutställning under sommaren 2024 för beslut i dec 2024. 
Arbete utgår utifrån översiktsplan som finns på hemsidan och 
samebyarna är inbjudna till samråd. 
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§ 36 
 
Nästa möte 2 oktober på Ruselegården kl 17 


 





